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Vragen van het lid Van Toorenburg
(CDA) aan de minister voor Jeugd en
Gezin over de gesloten jeugdzorg
(Ingezonden 31 december 2009)

1
Wat is uw oordeel over de
bevindingen zoals gepresenteerd in
de reportage?1

2
Hoe verklaart u het hoge aantal van
393 jongeren in het jaar 2009 (tot
november jl.) dat langer dan 24 uur
uit een instelling voor gesloten
jeugdzorg werd vermist en/of
helemaal is verdwenen? Heeft u er
zicht op hoe het nu met deze
jeugdigen gaat?

3
Deelt u de mening dat de veiligheid
van deze kwetsbare jeugdigen, die
niet voor niets in een gesloten
instelling zijn geplaatst, moet worden
gewaarborgd?

4
Bent u in gesprek met de
kinderrechters die, blijkens de
reportage, zeer bezorgd zijn? Wat
gaat de u doen om de veiligheid van
deze jeugdigen te verbeteren, zowel
binnen als buiten de instellingen?

Toelichting
Deze vragen dienen ter aanvulling op
eerdere vragen terzake van de leden

Langkamp en Leijten, ingezonden
30 december 2009 (vraagnummer
2009Z25433).

1 RTL nieuws, 28 december 2009, «Dit gaat
mis in de gesloten jeugdzorg».

Antwoord

Antwoord van minister Rouvoet
(Jeugd en Gezin) (ontvangen
28 januari 2010)

1
De gesloten jeugdzorg is bedoeld
voor de behandeling van jeugdigen
met ernstige opgroei- en
opvoedproblematiek. Om deze
behandeling succesvol te laten
verlopen is het in de gesloten
jeugdzorg mogelijk beperkende
maatregelen op te leggen. Dat is
nodig omdat deze jeugdigen zich aan
de noodzakelijke zorg onttrekken of
daaraan door anderen worden
onttrokken. Opsluiting als zodanig is
echter geen doel van gesloten
jeugdzorg.
Het doel van de behandeling is om
jeugdigen weer te laten terugkeren in
de samenleving. Verlof maakt deel uit
van een behandeling die daarop
gericht is. Jeugdigen kunnen met het
verlof weer leren omgaan met
vrijheden en met een leven buiten de
instelling. Omdat het bij verlof ook
gaat om een leersituatie, is een
gegeven dat niet alle jeugdigen daar
direct op een goede manier mee
omgaan, bijvoorbeeld door te laat of

niet terug te keren. Ook zal een deel
van de jeugdigen pogen – en daarin
slagen – uit de instellingen weg te
lopen. Het is van belang dat de
instellingen met dat soort situaties op
een verantwoorde manier omgaan.
Uiteraard moet binnen deze
uitgangspunten van behandeling de
veiligheid van de jongeren maximaal
worden gewaarborgd.

2
Inmiddels zijn de nu bekende cijfers
over 2009 verwerkt. In heel 2009 heeft
de Inspectie jeugdzorg 483 keer de
melding gekregen dat een jeugdige
vermist is of zich heeft onttrokken uit
een gesloten jeugdzorginstelling.
Voor een verklaring voor het
weglopen verwijs ik naar mijn
antwoord op vraag 1.
De instelling houdt de plek veertien
dagen vrij voor de weggelopen
jeugdige. Is de jeugdige na veertien
dagen nog niet terug, dan wordt de
plek vrijgegeven. Dat gebeurt ook als
de jeugdige wel getraceerd is, maar
bureau jeugdzorg besluit een ander
traject in te gaan met een jeugdige.
Wat er precies gebeurt met jeugdigen
die niet binnen veertien dagen terug
zijn, kan ik u op dit moment niet
vertellen. In het proces rondom zo’n
jeugdige maakt het bureau jeugdzorg
een keuze over het vervolg. Bureau
jeugdzorg kan ervoor kiezen de
jeugdige opnieuw aan te melden voor
een gesloten jeugdzorginstelling,
zodat de jeugdige kan worden
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opgenomen, zodra hij weer
getraceerd is. De jeugdige komt dan
op de wachtlijst van een gesloten
jeugdzorginstelling. Ik kan u op dit
moment niet informeren over het
aantal jeugdigen dat na vermissing
op de wachtlijst komt, omdat de
reden voor plaatsing op de wachtlijst
niet centraal wordt geregistreerd.
Voor alle duidelijkheid, zolang de
machtiging gesloten jeugdzorg nog
van kracht is, heeft de zorgregio een
opnameplicht. Bureau jeugdzorg kan
er ook voor kiezen om de jeugdige,
zodra hij getraceerd is, een ander
traject dan gesloten jeugdzorg in te
laten gaan.
Ik heb de Inspectie bovendien
gevraagd nader onderzoek te doen
naar de vermissingen in de gesloten
jeugdzorg. Daarnaast onderzoek ik in
overleg met de MOgroep Jeugdzorg
wat er met de 15% van de jeugdigen
gebeurt die niet binnen veertien
dagen terugkeert.

3
Uiteraard moet de veiligheid van
jeugdigen in de gesloten jeugdzorg
maximaal worden gewaarborgd.
Instellingen dienen verantwoorde
zorg te bieden, waarvan de veiligheid
van jeugdigen onderdeel uitmaakt.
De Inspectie jeugdzorg toetst of dit
het geval is.

4
Ik voer regelmatig overleg met de
kinderrechters. Overigens is het
onderwerp vermissingen daarbij tot
nu toe nog niet aan de orde geweest.
In de gesloten jeugdzorginstellingen
moet de topzorg worden geboden die
deze moeilijke doelgroep nodig heeft.
Met het stapsgewijze toezicht toetst
de Inspectie in verschillende thema’s
of de instellingen verantwoorde zorg
bieden, waarvan de veiligheid van
jeugdigen onderdeel uitmaakt. Op
basis van het toezicht doet de
Inspectie aanbevelingen aan de
individuele instellingen en aan mij
over de verdere verbetering van de
gesloten jeugdzorg.
Op basis van het onderzoek dat de
Inspectie uitvoert over de
vermissingen zal ik bezien of
aanpassingen nodig zijn.
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